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Zápis z 5. jednání Komise kultury ze dne 29. 1. 2024 
  

 

Místo konání: radnice, zasedací místnost ve 3. patře  
 

Zahájení jednání: 17:00  
 

Ukončení jednání: 19:00 
 

Přítomni: D. Harvan, M. Klich, A. Končinská, R. Pokorný, J. Rothová, V. Špalková – 

Kuželová, H. Vagenknechtová, P. Pokludová, M. Kadrnožková, R. Koutský, H. Spěšná 
 

Hosté: P. Vaňková, P. Plášková  
 

Nepřítomni: L. Bel (omluvena)  
 

Přítomna nadpoloviční většina členů, komise je usnášeníschopná.  

 

 

 

Návrh programu:  
 

1. Úvod, schválení programu  

 

2. Zhodnocení zimních akcí:  

 

a) Advent – 2. koncert Augrina musica + Rozsvěcení stromečku + Daniel Hůlka – 3/12, 

Setkání s Mikulášem – 5/12, Vánoční jarmark – 9/12, Živý betlém - 17/12, Vytrubování z 

věže kostela – 24/12  

b) akce externistů – Adventní koncert Richard Pachman a Dita Hořínková - 10/12 (OSU), 

Rybova mše - 26/12 (OSU)  

 

Návrh na příště: sloučení aktivit na jeden víkend: vánoční jarmark (sobota 30/11.), rozsvěcení 

stromku + Mikulášská nadílka (neděle 1/12.) 

 

3. Seznámení s následujícími akcemi  

 

a) Masopust  

b) Velikonoční jarmark  

c) Stavění májky a Čarodějnice – 30/4  

d) akce externistů – DS Ucho - Maškarní zábava, Akordum – jarní koncert  

 

4. Plán letních akcí 

a) Muzejní noc 

b) Dětský den – 1/6 - Kids&teens ve znamená sportu – náměty na aktivity, 

vystupující…Diskuse, s jakým uhříněveským dítětem spojit charitu na DD tentokrát. Jsou 

vítané návrhy, případně poptáme pí Žaludovou z Odboru sociálních věcí či MŠ 

c) Uhříněveský bigbít – 22/6 

d) Hokejové zápasy – již je poptaná obrazovka, akce by byla, pokud bychom se dostali do 

čtvrt/semi/finále  

f) Městské slavnosti – diskuse, zda chceme obě akce dlouhodobě na Rychetách 

  

5. Různé, závěr (dojednání dalšího termínu komise) 
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1. Úvod, schválení programu  
 

Usnesení:  

Kulturní komise schvaluje přítomnost hostů.  

Návrh byl přijat. 
  
Usnesení:  

Kulturní komise schvaluje program.  

Návrh byl přijat.  

 

 

2. Zhodnocení zimních akcí:  

 

a) Advent   

 

2. koncert Augrina musica + Rozsvěcení stromečku + Daniel Hůlka – 3/12, Setkání s 

Mikulášem – 5/12,  

Všechny akce úspěšně proběhly. Koncert Daniela Hůlky spojený s rozsvěcením stromečku se 

povedl. Příště se pokusíme více zaměřit na dětské publikum. Setkání s Mikulášem se konalo 

před muzeem, akce byla mezigenerační. Dětem se rozdalo přes 450 balíčků. DS UCHO 

děkujeme za spolupráci. Jitka Rothová nabídla na příští ročník pomoc s balením balíčků od 

žáků ZŠ nám. Bří Jandusů v rámci pracovní výchovy. 

 

Vánoční jarmark – 9/12 – Byl povedený (mnoho aktivit pro děti, prodejních stánků, 

vystoupení dětí). Poděkování SDH Uhříněves za dozor a udržování ohně, stejně tak všem, 

kteří vedli workshopy a všem vystupujícím. 

 

Živý betlém - 17/12 - Představení DS UCHO zakončené rozdáváním Betlémského světla. 

Tentokrát byla vybrána lokalita farnost na náměstí Bratří Jandusů. Akce byla spojena 

s možností návštěvy slaměného betlému na faře. Někteří návštěvníci špatně slyšeli, ale jinak 

velice pěkně promyšleno a provedeno. 

 

Vytrubování z věže kostela – 24/12- Krásná tradice, ale tentokrát se objevilo několik výtek 

k samotnému provedení. Neharmonický zvuk mohl být způsoben povětrnostními 

podmínkami.  

 

 

b) Akce externistů  

 

Adventní koncert Richarda Pachmana a Dity Hořínkové - 10/12 – tradiční dobročinná 

akce – vstupné putuje do některého s dětských domovů v okolí (TJ SOKOL Uhříněves) 

Rybova mše - 26/12 (OSU)  

 

Proběhla diskuze nad termínem a případným sloučením některých adventních akcí v jeden 

den nebo víkend (např. Mikuláš + rozsvěcení stromečku nebo jarmark + rozsvěcení 

stromečku apod.). Připomínka, že v minulosti býval jarmark dvoudenní. S největší 

pravděpodobností se bude vánoční jarmark konat 14/12. nebo 7/12. Do budoucna se 

zamyslíme nad tím, zda a případně jak tradiční jarmarky oživit.  
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Tříkrálová sbírka – (pořadatel: Římskokatolická farnost a SHM Uhříněves – Kolovraty). O 

výsledcích dobročinné sbírky komisi informovala Veronika Špalková Kuželová. Vybralo se 

celkem 212 000 Kč (65% z výtěžku půjde zpět potřebným z naší MČ a 35% rozdělí 

Římskokatolická farnost do zahraničí). Úkol – zjistit kam přesně se finanční prostředky (65%) 

přesunuly – Petra V. 

 
1. Hasičský ples (20/1) – pochvala pořadatelům (SDH Uhříněves) 

 

 

3. Seznámení s následujícími akcemi  

 

a) Masopust - MČ již tradičně chystá venkovní masopustní stezku (od 1/2 do 28/2) 

 

b) Velikonoční jarmark – 23/3 - Již probíhají přípravy. Chystá se též venkovní velikonoční 

stezka pro děti. J. Rothová nabídla spolupráci. Společně s SDH Uhříněves se tradičně ujme 

pletení pomlázek a další kreativní dílny.  

 

c) Stavění májky a Čarodějnice – 30/4 – SDH Uhříněves a SK ČECHIE UHŘÍNĚVES 

 

d) další akce externistů  

 

- Akordum – jarní (výroční) koncert - 26/5 

 

- DS UCHO připravuje masopustní karnevalový průvod (10/2), který bude zakončen 

na zahrádce Pivovarské restaurace, kde bude připraven kulturní program a aktivity pro 

děti. 

 

- Ples ZŠ nám. Bratří Jandusů – 16/3 

 

 

4. Plán letních akcí 

 

a) Muzejní noc – 24/5 – Tentokrát se zaměříme na významná výročí uhříněveských škol. 

Muzeum bude kontaktovat školy za účelem spolupráce a inspirace. Součástí bude výstava 

fotografií obou škol a případně autorské čtení knihy Klára Luna na návrh radní pro kulturu. 

 

b) Dětský den – 1/6 – Kids & teens ve znamení sportu – Pro letošní rok již není potřeba 

dalších námětů na aktivity a vystupující. K diskuzi se opět vrátíme na podzim, aby bylo 

dostatek času na případné poptání interpretů. 

 

c) Uhříněveský bigbít – 22/6 – připravuje se 

 

d) Hokejové zápasy MS 2024 – květen - Předběžně byla poptaná projekce. Akce by byla 

realizována, pokud bychom se dostali do čtvrt/semi/finále.  

 

f) Městské slavnosti 14/9 – diskuse, zda chceme Dětský den i Městské slavnosti dlouhodobě 

na Rychetách. Závěr diskuse: zatím nemáme jinou možnost, přestože je to organizačně 

náročnější. Do Pesoparku bohužel nejezdí MHD. 
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5. Různé, závěr (dojednání dalšího termínu komise) 
 

Veřejné kluziště v Uhříněvsi – H. Vagenknechtová zjišťuje možnosti na příští zimu 

(pronájem, koupě, finanční náročnost a možnosti záboru apod.). V průběhu roku bude komisi 

informovat. 

 

Pouť – R. Koutský měl dotaz, zda se letos pouť opravdu konat nebude. Stále trvá problém se 

záborem a jeho finanční náročností pro pořadatele. Na náměstí Bratří Jandusů a Novém 

náměstí je problém s omezením parkování a jiné lokality byly organizátorem zamítnuty jako 

nevhodné.  

 

M. Kadrnožková seznámila komisi se zrušenou akcí Udržitelná Uhříněves. Organizátorům 

byl v roce 2023 zamítnut zábor na Novém náměstí, proto se nakonec nekonala. Komunitní 

akci chtějí organizátoři opět realizovat v letošním roce. Cílem vícedenní akce je propojit 

místní malé živnostníky (služby) s potenciálními zákazníky. 

 

V. Špalková – Kuželová informovala o nadcházejících akcích DS UCHO: 

 

- PO – PO – LES – také 1/6 (jako Dětský den, ale dopoledne). Bohužel neexistuje jiný 

vhodný termín.  

- Dále se zúčastní POPAD (Pražské oblastní přehlídky amatérských divadel) v Radotíně 

(1/3). 

- 8/3 budou hrát opět v Ženevě pro krajany (dopoledne pohádku pro děti a odpoledne 

detektivku pro dospělé)  

- 24/3 budou hrát detektivku pro dospělé i v divadle U22 

 

V. Špalková – Kuželová – Představila komisi knihu uhříněveských pohádek Klára Luna. Autor 

by prý rád uspořádal veřejné čtení v muzeu. Muzeum by spolupráci uvítalo např. během Muzejní 

noci. H. Vagenknechtová v minulosti zvažovala využití knihy pro prvňáčky (dárek od MČ). Nejen 

H. Vagenknechtová, ale i jiní členové komise neshledali knihu jako nejvhodnější pro takto malé 

děti.  

V budoucnu by MČ pravděpodobně uvažovala o vyhlášení literární soutěže ve spolupráci se 

školami, ze které by vzešla kniha skutečně pro prvňáčky. Obsahově i ilustrací. (Zapojení dětí 

uhříněveských škol jako autorů.) 

 

J. Rothová zve na 11. jarní ples ZŠ Jandusů  

 
 

Příští termín Kulturní komise: 13. 5. 2024 od 17:00 hodin 

 

 

 

 

Zapsala Hana Spěšná 

tajemnice 

 

 

 

 

Ověřila Alice Končinská  

předsedkyně 


